
Referat tandlægefagmøde d. 28.11.23 

 

(tandplejerne er med i første del af mødet)  

Lokale Thors Bakke, kl. 13.00- 15.00 

Afbud: CJ 

Ordstyrer: CBM  (Husk sødt til kaffen) 

Referent: BP 

Dagsorden og referat: Tandplejere er med under punkt 1,2,3,4,7,9 

    

1. Opsamling på PA, hvor langt er gruppen?  

Camilla fortæller, at gruppen først har noget klar i det nye år bl.a. nyt fra Tandlægeskolen 

2. Konklusion på skinnepriser v. Teknikker. 

DR orienterer om forskellige priser fra forskellige teknikere. Og om de forskellige priser 

(aftryk, udstøbning, skinne). Der aftales, at Dorthe finder ud af priser hos de lokale 

teknikere evt. incl. afhentning/udbringning. Voksentdpl. har god erfaring med A-Dent. 

OR melder tilbage omkring scanninger i stedet for aftryk, om det er muligt hos dem og 

hvem der skal gøre det. 

3. Justering af behov i Randersmodellen for røde og gule pt’ere?  DR 

Team Øst fortæller, at de drukner i røde behov (og gule). Her er det vigtigt, at få skelnet 

imellem 0 og 9 på scor-kortet (aktiv/inaktiv caries). 

Diskussion af ”gule behov”: stadig vigtigt med kontrol af frembrud 7`ere. Kan evt. sættes 

til hos KA og behovet kan evt. laves om til et kontrolbehov på 15 min. 

Diskussion af de forskellige farvekoder: det er vigtigt, at vi alle bruger farvekoderne 

rigtigt og efter de laminerede ark, vi alle har fået på klinikkerne. 

Evt. skal kalibreringsugerne bruges mere på tværs af klinikker/teams. 

4. Uddeleringsinstruks: Opslag i FMK / CJ 

Diskussion af om tandplejerne skal have adgang til FMK. KK uddelegerer til Mariane i 

Voksentdpl. Og kun til kig af medicin, hvilket også er meget vigtigt for dem. 

Enighed om at får man brug for at se medicin for en pt. Så skal tandlægen spørges først. 

5. Erfaring med webinar fra Dental Traumeguide, og hvad fik vi med af nyt. DR 

Positive tilbagemeldinger omkring webinar. Fint at man stille og roligt kan vælge dem, 

man vil se og stoppe imens og diskutere, om man er enig og om man forstod det rigtigt. 

Gerne mere tid og over flere dage. 

En ting fik vi med: bedre at lave en ordentlig nødhjælp/partiel pulpotomi og dække til. Se 

pt. igen efter 14 dage til plastopbygning 



6. Tandlægestud. 10 sem.  Hvor mange kan vi have, og erfaringer fra planlægningen sidste 

år. DR 

DR orienterer om forløb, som nok bliver som sidst. Hun laver en plan for uge 10. 

Enighed om at vi godt kan tage 3 studerende, men det kræver god planlægning mht. 

rokaden OR/Endo/Kir. Og Voksentdpl. 

7. Revidere pjece til brug ved udlevering af skinner. CMB/MR 

Der er forvirring omkring pjecen ”Udlevering af skinne”. Der står nu, at man kan børste 

tænder og bruge rest-tandpasta på tandbørsten til skinnen. 

Håndsæbe kan fortsat bruges og der kan medgives en tandbørste til dette. 

DR laver en ny pjece på et tidspunkt med Tandlægeskolens anbefalinger. 

Ren eddike til proteser (Mariane). 

8. Vil en fagkoordinator være en god idé i forhold til vores organisation af tandplejen, løs 

snak? CJ/DR  

UDSÆTTES 

9. kontrol af uddelegeringer: 6 års us /CMB 

Debat omkring uddelegering og opfølgning. Der skal foreligge en plan for kontrol af 

uddelegering ifølge Patientstyrelsen. Det kan måske være en god ide med en faglig 

ledelse i kalibreringsugerne. Hvordan skal det foregå og med hvilke krav? Vigtigt at 

kalibrere faglighed og have en faglig retning på kalibreringsugerne. 

Randersmodelgruppen tager den op (evt. skemalægge kalibreringsugerne med 

kalibrering på tværs af teams og med kontrol af uddelegeringer). 

De KA`ere, der foretager 6 års us, har AOP 

10. Hvordan noteres en trinvis exc. i scor efter første behandling? /CMB 

Kode 4 angiver enhver type (intakt) fyldning, indlæg eller krone, der er udført pga karies, 

uanset om det drejer sig om permanent fyldning eller provisorisk restaurering og uanset 

fyldningsmateriale (fra scor-vejledning ). 

11. Case fra teamet: Team Nord har med.  

Det blev gennemgang af et traumetilfælde fra Andrea 

12. Referat fra kurser: Hvem har noget at fortælle? 

UDSÆTTES 

13. Nyt fra TR:  TR-valg, ok-24, OT proces, socialt arrangement 

Genvalg af CG og suppleant AG. Tillykke med valget ☺ 

CG orienterer om de nye overenskomstforhandlinger i foråret 2024, som er en 2-årig 

overenskomst (noget om løn, kompetencer, trivsel og arbejdstider i forhold til 

afskaffelsen af St. Bededag) 

CG vil gerne være vært for en social sammenkomst for tandlægerne. Tak for det ☺ 

14. Evt. : Ingen Punkter 

 

Bedre sent end aldrig… I ønskes alle en rigtig Glædelig Jul og et Godt Nytår 



 

 


